
Färdighetsträning av kliniska moment
DO0119, 30092.2021
 7.5 Hp
Studietakt = 35%
Nivå och djup = Grund   
Kursledare = Elin Svonni 

Värderingsresultat

Värderingsperiod: 2021-05-30   -   2021-06-20 
Antal svar 50
Studentantal 79
Svarsfrekvens 63 % 

Obligatoriska standardfrågor

1.   Mitt helhetsintryck av kursen är:

 
Antal svar: 50 
Medel: 4,1 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 8
4: 28
5: 14
Har ingen uppfattning: 0

2.   Jag anser att kursens innehåll hade en tydlig koppling till kursens lärandemål.

 
Antal svar: 50 
Medel: 4,6 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 2
4: 14
5: 32
Har ingen uppfattning: 2



3.   Mina förkunskaper var tillräckliga för att tillgodogöra mig kursen.

 
Antal svar: 50 
Medel: 4,3 
Median: 5 

1: 1
2: 3
3: 4
4: 15
5: 26
Har ingen uppfattning: 1

4.   Jag anser att kursinformationen var lättillgänglig.

 
Antal svar: 50 
Medel: 4,1 
Median: 4 

1: 1
2: 2
3: 9
4: 15
5: 23
Har ingen uppfattning: 0

5.   Kursens lärandemoment (föreläsningar, litteratur, övningar med mera) har stöttat mitt lärande.

 
Antal svar: 50 
Medel: 4,3 
Median: 4 

1: 0
2: 3
3: 4
4: 18
5: 24
Har ingen uppfattning: 1

6.   Jag anser att den sociala lärmiljön har varit inkluderande där olika tankar respekterades.

 
Antal svar: 50 
Medel: 4,4 
Median: 5 

1: 0
2: 2
3: 1
4: 17
5: 24



Har ingen uppfattning: 6

7.   Jag anser att den fysiska lärmiljön (exempelvis lokaler och utrustning) var tillfredställande.

 
Antal svar: 50 
Medel: 4,3 
Median: 4 

1: 0
2: 1
3: 6
4: 19
5: 24
Har ingen uppfattning: 0

8.   Examinationen/-erna gav mig möjlighet att visa vad jag lärt mig under kursen, se lärandemål.

 
Antal svar: 50 
Medel: 3,6 
Median: 3 

1: 0
2: 8
3: 17
4: 11
5: 14
Har ingen uppfattning: 0

9.   Jag anser att kursen har berört hållbar utveckling (miljömässig, social och/eller ekonomisk hållbarhet).

 
Antal svar: 50 
Medel: 3,7 
Median: 4 

1: 1
2: 2
3: 9
4: 15
5: 7
Har ingen uppfattning: 16

10.   Jag anser att kursen har berört ett genus- och jämställdhetsperspektiv i innehåll och praktik (t. ex.
perspektiv på ämnet, kurslitteratur, fördelning av taltid och förekomst av härskartekniker).



 
Antal svar: 50 
Medel: 2,5 
Median: 2 

1: 4
2: 2
3: 3
4: 2
5: 1
Har ingen uppfattning: 38

11.   Jag anser att kursen har berört internationella perspektiv.

 
Antal svar: 50 
Medel: 2,1 
Median: 2 

1: 6
2: 5
3: 5
4: 1
5: 0
Har ingen uppfattning: 33

12.   Jag har i genomsnitt lagt … timmar per vecka på kursen (inklusive schemalagd tid).

 
Antal svar: 50 
Medel: 25,6 
Median: 16-25 

≤5: 1
6-15: 4
16-25: 17
26-35: 16
36-45: 2
≥46: 4
Har ingen uppfattning: 6

13.   Om relevant, vad är ditt helhetsintryck av att hela eller delar av utbildningen genomförts på distans?

 
Antal svar: 50 
Medel: 3,9 
Median: 4 

1: 0
2: 2
3: 11
4: 11
5: 13
Har ingen uppfattning: 13

 



14.   Om relevant, vad fungerade väl i undervisningen på distans? 

15.   Om relevant, vad fungerade mindre väl i undervisningen på distans?

Kursledarens kommentarer
Svarsfrekvensen för kursvärderingen var högre i år jämfört med tidigare år (63 %) vilket gör att resultatet relativt väl
representerar hela årskursen. Kursen har utförts under coronapandemi men har påverkats relativt lite då det till
största delen är en praktisk kurs som inte kan genomföras digitalt och praktisk undervisning med vissa restriktioner
kunnat genomföras i grupper om max 14 studenter vilket för de flesta övningar är maximal gruppstorlek även vid
ordinarie undervisning. Frågorna i kursvärderingen gällande undervisning på distans blir därför inte särskilt väl
applicerbara på kursen. Auskultation på klinik gjordes dock även i år frivillig pga. pandemin och en ersättningsuppgift
kunde väljas för de studenter som inte hade möjlighet att utföra auskultation, redovisning av så väl
auskultationsuppgift som ersättningsuppgift genomfördes digitalt på Zoom.

Kursen fick relativt bra betyg på helhetsintryck (4,1 i medeltal respektive 4 i median), resultatet är jämförbart med
föregående år (4,2 i medeltal respektive 4 i median). De flesta studenter upplevde att de hade tillräckliga kunskaper
inför kursen samt att kursen har givit dem relevanta kunskaper inför framtida yrkesliv. De ansåg även i relativt hög
grad att informationen varit tydlig och lättillgänglig även om informationsmängden på Canvas var stor samt att den
sociala lärandemiljön varit bra. Även kursens lärandemoment samt självträningen inför OSCE får relativt höga betyg.
Som tidigare år kommenterar några studenter att lärare ger olika information om hur moment ska genomföras. Det
är oklart hur stort problemet är men det är olyckligt att det förekommer, mycket arbete läggs ned på att likrikta
undervisningen bland annat genom gemensamma dokument som kontrolläses och vid behov justeras av alla
undervisande lärare innan kursstart och uppmaningar till lärare att tillsammans planera undervisningsmomenten. Det
finns även ett dokument med kompletterande information till övningar som både studenter och lärare har tillgång till
och som uppdateras löpande under terminen när frågor kommer upp. Vid examination diskuteras alla gränsfall med
examinator och vid behov även i en större lärargrupp. Arbetet med likriktning av instruktioner kommer att fortsätta.

Många studenter önskade mer lärarledd träning och mer förbrukningsmaterial till självträning. Kursen är i nuläget
mycket kostsam med en högt satt budget jämfört med de flesta andra kurser på programmet och det är ekonomiska
resurser som begränsar lärartid och mängd utdelat material. Flera lärare upplever inte heller trycket från studenterna
om att få hjälp under övningar och träningsvecka som särskilt högt, vid många övningar är tiden väl tilltagen och det
är vanligt att studenter går en stund innan övningstiden är slut. Inför nästa års budget ska dock möjligheterna att
sätta in ett extra lärarlett pass under träningsveckan undersökas då det är där som flest studenter angivit att de
önskar mer lärarstöd. Någon student önskar också att KTC skulle vara öppet under träningsveckan, majoriteten av
alla tillgängliga attrapper används dock i Bulan för årskursens träning och de enstaka attrapper som finns kvar har
därför reserverats till andra årskurser på veterinärprogrammet och djursjukskötarprogrammet för att de ska ha någon
möjlighet till träning under denna period. Gällande material nämns gasbindor till hästbandage och smådjurs-PVK:er
som det material som studenterna i första hand önskar mer av vilket noteras. Några studenter tar upp problem med
att attrapperna sticks sönder och läcker under perioder med intensiv självträning. Attrapperna utsätts för mycket hårt
tryck under dessa perioder och underhålls kontinuerligt av personal från KFUS (flera gånger/dag under kontorstid),
personal kom i år även in under helgen för att kontrollera funktion hos attrapper och annan utrustning. Inga mail om
bristande funktion hos attrapperna eller annat som hindrat träningen har inkommit till kursledningen under
träningsperioden trots uppmaningar om detta i händelse av problem vilket gör det svårt att lösa problemen när de
uppstår. Till nästa år när studentantalet ökas kommer även antalet attrapper att utökas.

Kursen har under många år examinerats med OSCE (objective structured clinical examination) och flertalet studenter
anser att OSCE är en lämplig examinationsform för kursen. Många upplever dock stress kring OSCE och upplever
att tidsgränsen för OSCE-momenten är för kort, dessa kommentarer återkommer varje år i någon grad men bedöms
vara något mer frekvent förekommande i år jämfört med tidigare år trots att tidsbegränsningarna är desamma. Det är
vid examinationerna få studenter som underkänns pga. tidsbrist och tiden bedöms som tillräcklig för att utföra
momenten för den som är tillräckligt tränad. Att momenten har en tidsbegränsning är nödvändigt dels för att
examinationen ska vara praktiskt möjlig att genomföra vilket blir än mer påtagligt nästa år när antalet studenter
utökas och dels för att studenterna ska få övning i att arbeta effektivt då de under kommande yrkesliv kommer att
behöva arbeta under tidspress i vissa situationer. Det är fullt förståeligt att tiden kan kännas kort i en stressad
situation och det är tydligt att många studenter upplever stress och nervositet före och under OSCE. Information
kring OSCE ges vid kursintroduktion och vid ett särskilt informationstillfälle två veckor innan examinationen, de flesta
studenter närvarade vid dessa tillfällen och framförallt vid det separata informationstillfället ställdes många frågor. Vid
övningarna anpassar lärarna undervisningen för att förbereda studenterna för examinationen redan i början av
terminen. Moment som varit med tidigare år men som tagits bort i år av pandemiskäl är en iscensättning av en
OSCE-situation live i samband med kursintroduktionen, inbjudan av studenter från åk 2 som informerat om sina



OSCE-situation live i samband med kursintroduktionen, inbjudan av studenter från åk 2 som informerat om sina
erfarenheter från OSCE samt PAL (peer assisted learning) där studenter från åk 3 deltar i undervisningen och det
finns tillfälle att ställa frågor till dem om bland annat OSCE. Dessa moment kan om läget normaliseras inkluderas i
kursen igen nästa år och förhoppningsvis bidra till att minska studenternas oro. Några studenter föreslår att det
skulle finnas möjlighet att göra en test-OSCE där en OSCE-station byggs upp under träningsveckan. Idén är god
men det är av resursskäl inte möjligt att avsätta attrapper och lärarresurser till en separat station under
träningsveckan, möjligheterna att inrätta en liknande station på KTC tidigare under våren ska undersökas. Vid årets
OSCE upplevde några studenter att det var störande då två olika ljudslingor användes parallellt under
examinationen. Eftersom det finns OSCE-moment med olika tidgränser behövdes två olika slingor, i Bulan finns
dock inte möjlighet att stänga väggen mellan de olika delarna i Bulan 2 om studenter behöver passera mellan
delarna vilket gör att de olika ljudslingorna inte helt kunde isoleras från varandra även om anpassningar gjordes med
volym och riktning av högtalare. Frågan om möjligheterna att ta upp en dörr mellan delarna för att förbättra
ljudisolering ska lyftas inför nästa år.

På frågan om vilka moment i kursen som är särskilt viktiga svarade flera studenter att alla moment är viktiga. Likaså
på frågan om kursen innehåller några överflödiga moment svarar flera att inga moment är överflödiga och av de
moment som ändå nämns är det inget som sticker ut. Medelvärdet på uppskattad arbetstid ligger på 25,6
timmar/vecka vilket kan anses som högt då kursen går på 1/3-fart. Det är dock svårt att vet hur tiden angivits och
sannolikt mycket svårt för studenterna att uppskatta genomsnittlig tidsåtgång då det under flera veckor endast är en
praktisk övning/vecka och vissa veckor ingen övning alls. Det är tydligt att de flesta studenter lagt mycket tid för
övning veckorna innan examinationen och flera skriver att de under denna period även utnyttjat möjligheten att träna
i lokalerna under kvällar och helger vilket visar på betydelsen av att denna möjlighet finns.

Studentrepresentantens kommentarer
Efter lite påminnelse så var det ändå 50 av 79 elever som svarade på utvärderingen vilket gör det lättare för oss
som klass att framföra våra åsikter så lärarna kan få underlag att förhålla sig till när de planerar nästa års kurs.

I sin helhet så tycker klassen att kursen har varit bra, att det trots coronatider och stränga restriktioner gick att lösa
det så bra som det faktiskt gjorde. De flesta tyckte att det var kul att få vara på skolan (då vi knappt varit det innan)
och att få göra praktiska saker som faktiskt är sådant som vi kommer göra i framtiden.

Pga dom rådande restriktionerna så fick vi max vara 14 studenter per sal, vilket fungerade väldigt bra då vi har fått
haft tillgång till Bulan och attrapperna i princip hela våren. Vi i klassen fick till ett väldigt bra schema som man fick
skriva in vilken tid man skulle vara där så det här med 14 totalt var aldrig något problem.

Bulan som lokal har varit väldigt bra, fint, fräscht och överlag en mycket bra lokal. Attrapperna har fungerat väldigt
bra med tanke på hur många gånger vi har stuckit dom stackars slangarna. Det hade dock vid enstaka tillfällen varit
lite bristande på material och skick på attrapperna på vissa helger. Men de lärarna som jobbade med att fylla på och
fixa med attrapperna ska ändå ha en stor eloge - eftersom det överlag var mycket bra. Klassen och klasser framöver
kan ju ha det i åtanke, att man ska vara lite försiktigare under helgerna och fortfarande respektera varandra med
munskydd och visir. En önskan är att istället för att få så många uppdragningskanyler, så skulle man kunna byta ut
dom mot någon extra PVK - eftersom det känns som ett moment som är lite svårare och dom blir väldigt slö efter
några användningar. Det önskas även vanliga soptunnor för skräp och soptunnor för plast så man kan sortera lite
och bidra till miljön. Även att man skulle fått mer material till bandagering.

De egenledda träningarna fungerade bra, men även så de lärarledda. Finns dock en önskan om att ha fler lärarledda
timmar eller att ha en lärare på plats mer.

Lärarnas engagemang uppskattas, att de tog sig tid att berätta om sina erfarenheter och vilka tips och trix de har lärt
sig.
Pga restriktioner och att vi varit uppdelad i väldigt många grupper så upplever vissa att man fått olika information om
hur man bäst/rätt ska utföra vissa övningar.

All information har varit tillgänglig på Canvas sidan och det man har sökt efter har funnits där. Har det varit så att det
har varit något som är oklart eller saknats så har kursledaren snabbt kommit med material eller förtydligande kring
frågetecken.

Examinationen i denna kursen är något som har varit väldigt omtalat i klassen. Det pratades redan om OSCE:n när
vi började i höstas. Någon som många var nervös och vissa mådde lite dåligt inför. Många tyckte att det var både
stress innan och att själva momentet var stressande. Även att just ha tidspress på sig bidrog till stressen.
Samtidigt som många förstod att det ändå var det bästa examinationsformen på denna kursen. Många hade önskat
mer tid på de olika momenten eller att man sista veckorna, eller helgen haft en prova-på OSCE - Där det är uppställt
som en OSCE och man får prova med ljudslingan i högtalarna. Det rådde även lite förvirring vid PVK häst eftersom



man hörde båda ljudslingorna - ett önskemål är att examinatorn före och under genomförandet påminner den
nervösa studenten att det är 7 minuter som gäller och att det är den andra slingan som låter och att den inte gäller
dig. Föregående år så har det varit med äldrekursare på övningarna och självträningarna som studenterna har
kunnat fråga frågor och fråga hur de upplevde OSCE:n, men pga corona så gick inte det att genomföra. Men släpper
restriktionerna och det är möjligt inför nästa kurs så skulle nog det uppskattas! För efter OSCE:n så tror jag många
studenter kände en lättnad och många hade varit nervös i onödan - så att få bolla idéer men en som redan har
genomfört OSCE:n kanske kan få vissa studenter att känna sig lite lugnare inför.

Generellt så tycker klassen att alla moment och övningar har varit relevanta och vill inte att något ska tas bort. Några
sista kommentarer: momenten med levande djur -
Det blir en helt annan sak att få titta och känna på ett levande djur än en attrapp, Men att man ska se över vilka
hundar man använder så man inte använder som som är lite nya och tycker att det är jätte jätte jobbigt. Och
instrumentkännedomen som online examination Fungerade väldigt bra, bara informera vilken internetikon som
fungerar och inte (ex. safari och crome)

Många tycker att kursen har varit bra och att det var väldigt givande inför kommande sommarjobb.

Kontakta support: support@slu.se - 018-67 6600

mailto:support@slu.se

